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 Jegyzőkönyv 

Készült: a Csévharaszt Község Önkormányzat Dísztermében 2015. november 26-án megtartott 

képviselő-testületi ülésről, hangfelvételről. 

Jelen vannak: Mocsáry Balázs polgármester, Antal Erzsébet aljegyző, Kovács György 

alpolgármester, Fodor Imre képviselő, Pulisch József képviselő, Szép Hajnalka képviselő, 

Kaszaláné Bán Anikó, Tóthné Rakusz Julianna képviselő. 

Hitelesítő: Szép Hajnalka képviselő, Fodor Imre képviselő. 

Mocsáry Balázs polgármester üdvözli a megjelenteket és megállapítja a képviselő-testület 

határozat képességét, mivel a megválasztott 7 képviselőből jelen van 7 fő. 

Mocsáry Balázs polgármester módosító indítványt terjeszt elő a kiküldött napirendi pontokhoz. 

Javasolja, hogy 11. napirendi pontként tárgyalja meg a testület Pest Megye önálló NUTS 2 

régióvá válását. 

A képviselő-testület a módosítással együtt a napirendi pontokat elfogadta. 

 

Napirend: 

1. Tájékoztató a ¾ éves gazdálkodásról 

 Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

2. A 2015. évi költségvetési rendelet módosítása     

 Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

3. A helyi adókról szóló rendelet megalkotása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

4. TÖKT társulási megállapodás módosítása      

 Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

5. A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság beszámolója 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

6. A Kulturális, Ifjúsági és Sportbizottság beszámolója 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

7. Belső ellenőrzési terv 2016-ra       

 Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

8. HEP felülvizsgálata         

 Előadó: Mocsáry Balázs 

9. A 94/5 hrsz ingatlan megvásárlásának megtárgyalása    

 Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

10. Játszótér kerítésére adott árajánlat megtárgyalása     

 Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

11. Pest megye önálló NUTS 2 régióvá válása      

           Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

12.  Egyebek 
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1.napirendi pont tárgyalása: Tájékoztató a ¾ éves gazdálkodásról 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 
Mocsáry Balázs polgármester: A gazdálkodás a szokott módon történt. A bevételek jól alakultak, a 

kiadásokat sikerült úgy ütemezni, hogy pénzügyi gondok nem voltak. Lakossági befizetéseknél vannak 

hiányosságok, de törekszenek felszámolásra. A kiadásoknál, ami változás volt, arról a testület időben 

tájékozódott és a szükséges előirányzat módosítással biztosította az adott cofogon a kifizetés 

lehetőségét.  

Pulisch József Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 

megtárgyalta a III. negyedévi költségvetés teljesítéséről szóló beszámolót. Pozitívan értékelte, hogy a 

költségvetés tervezése megalapozott volt. Az évközi fejlesztések, beruházások fedezete biztosított volt, 

működés nem került veszélybe és megfelelő tartalékkal rendelkezik az önkormányzat. A bizottság 

elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek a tájékoztatót. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal tudomásul vette a költségvetés III. negyedévi teljesítéséről szóló 

tájékoztatót. 

 

2. napirendi pont tárgyalása: A 2015. évi költségvetési rendelet módosítása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Vannak olyan pénzeszközök, amik adott feladatra kapott az 

önkormányzat, tehát központi támogatás. Saját hatáskörben minimális a bevételeknél a módosítás, ott 

főleg az értékpapír forgalom teszi szükségessé.  

Pulisch József biz. elnök: A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság megtárgyalta a költségvetési 

rendelet módosítását és megállapította, hogy a szükséges átvezetések megtörténtek. A testületnek 

elfogadásra javasolja. 

Kovács György alpolgármester: Minden módosítás egyértelmű és megalapozott. Kiegyensúlyozott, 

megalapozott az önkormányzat költségvetése. Likviditások gondok nincsenek. 

Mocsáry Balázs polgármester: A költségvetésben a közös hivatalnál szerepel 600 e Ft-os tétel, aminek 

a lényege, hogy a közös hivatal finanszírozása a betervezetthez képeset csökkent. Ez 3-3 millió forint 

csökkenés a két önkormányzatnál. Az 5 millió Ft-ot kis mértékben kell kiegészíteni,ez annak 

köszönhető, hogy  az a kollégák legspórolósabban végezték a dolgaikat. 

Pulisch József biz.elnök: A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság olyan határozatot hozott, hogy 

december 15-ig  kerüljön leegyeztetésre, hogy a számok eltérése miből adódik, legyenek analitikusan 

bizonylatokkal alátámasztva. Történjen meg a megfelelő könyvelés még az évvége előtt, hogy az évégi 

záráshoz legyenek tisztázva ezek a számok. Erről készüljön egy testületi határozat. A féléves 

beszámolónál is jelezve lett ez a probléma és nem történt semmi.  

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 
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Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

93/2015. (XI.26.) önkormányzati határozata:  

 

Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

felkéri Péteri Közös Önkormányzati Hivatalának a vezetőjét, 

hogy december 15-ig a szeptember 30-i állapotnak megfelelően 

pontosítsa a közös hivatalnak a költségvetés teljesítését a 

kirendeltség vonatkozásában, és adjon indoklást a munkaadót 

terhelő járulékok aránytalanul magas teljesítésére. 

 

Határidő: azonnal ill. december 15. 

Felelős: jegyző 

 aljegyző 

 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal megalkotta a következő rendeletét. 

 

 Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

19/2015. (XI.27.) önkormányzati rendelete 

a 2015. évi költségvetésről szóló 3/2015. (I1.20.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

/Rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 

3. napirendi pont tárgyalása: A helyi adókról szóló rendelet megalkotása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 
 

Mocsáry Balázs polgármester: A helyi adókat szabályozó rendeletek felülvizsgálatára szükségszerűen, 

- a vonatkozó törvényi változások figyelembevételével - kerül sor.  A felülvizsgálat során megállapításra 

került, hogy a rendeletek preambulumában elavult jogszabályi hivatkozások szerepelnek, amelyek más 

módon nem korrigálhatók, így jogalkotási kötelezettségeinknek eleget téve új helyi adó rendelt 

megalkotását javasoljuk, az eddigiek hatályon kívül helyezése mellett.  Iparűzési adó és kommunális 

adó rendeletet érinti. Nem merült föl sem a lakosság sem a képviselők körében, hogy bővüljön a helyi 

adó rendeletek száma. A helyi iparűzési adó változatlan tartása mellett a kommunális adó emelését 

javasolja. A bevezetése óta 3000 Ft/év a kommunális adó ennek az emelését javasolja 5000 Ft/évre. A 

kommunális adómérték emelésével a magánszemélyek terhei éves szinten minimálisan nőnek. A 

kommunális adó az önkormányzat saját bevétele, így növelésével a költségvetési főösszeg is növekszik 

A rendeletnek pénzügyi vonzata is van ezért a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság is 

megtárgyalta. 

Pulisch József biz.elnök elmondja, hogy az iparűzési adónál szükséges volt egy frissítésre, a kommunális 

adó mértéke 5000 Ft-ra való emelését is támogatja a bizottság. Ez az emelés kisebb mértékben érinti a 

lakosságot, mintha egy újabb adó kerülne bevezetésre. 

Mocsáry Balázs polgármester: Az iparűzési adóval kapcsolatban elmondja, hogy a rendelet tervezet után 

érkezett olyan kezdeményezés, hogy a mentesség jogintézményét vezessük be, ha valaki ezzel élni tud, 
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akkor erre legyen lehetősége. Az tudni kell, hogy az ipartűzési adó egyik legnagyobb, legfontosabb 

bevétele az önkormányzatnak. 

Pulisch József képviselő: Csévharaszton ez kevés vállalkozót érintene, tehát nem tartja szükségesnek 

ennek bevezetését, plusz feladatot jelentene az önkormányzatnak és a vállalkozóknak is. 

Kovács György alpolgármester: A kommunális adó emelését megalapozottnak tartja. Az önkormányzat 

kommunális kiadása jelentős. A lakosság szempontjából még mindig kedvezőbb, mint ha az egyéb díjak 

kerülnének emelésre. 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: Egyetért azzal, hogy inkább a kommunális adót emeljék, mint a 

díjakat. Az emelés félévente 1000 Ft-ot jelent, ami nem nagyon terheli meg a lakosságot. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal megalkotta a következő rendeletét: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzata Képviselő-testületének  

20/2015. (XI.27.) önkormányzati rendelete a helyi adókról 

 

/Rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 

 

 

 

4. napirendi pont tárgyalása: TÖKT társulási megállapodás módosítása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A tárulási megállapodás módosulását az teszi szükségesség, hogy a 

családsegítő két részre oszlik, alap és központi szolgálatra. A család és gyermekjóléti szolgálat egységet 

fog képezni, integrált intézmény lesz. Alapszolgáltatást az önkormányzatnak kell ellátni. Csévharaszt 

azt szeretné, ha a jelenlegi családsegítő szolgálat látná el ezt a feladatot, biztosítja az embert és lehívja 

a normatívát.  60-70 e Ft-tal kell a 2 önkormányzatnak kiegészíteni a normatívát. A központban 

dolgozóknak lesz olyan feladata, amit az alapfeladatot ellátó nem láthat el pl: védelembe vétel. Nem 

biztos, hogy ez a rendszer jobb lesz, mint a jelenlegi. Ez a változás nem szabad, hogy a hétköznapi 

munkában változást okozzon. 

 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: A családsegítő által itt töltött idő kevesebb lesz? Ki lesz a személy? 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Nem valószínű, hogy lesz változás. 

 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: A szülők részéről kérés volt, hogy legyen pszichológus, akivel  

havonta összejönnének és kérdést tehetnének fel, tapasztalatokat osztanának meg.  

 

Mocsáry Balázs polgármester elmondja, hogy ez a megállapodás csak akkor lép hatályba, ha 

minden érintett képviselő-testület elfogadja. 

  

A képviselő-testület 7 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát:   
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Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

98/2015.(XI.26.) önkormányzati határozata: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

a Monor és Térsége Többcélú Önkormányzati Kistérségi 

Társulás Társulási Megállapodásának módosítását elfogadja. 

Felhatalmazza a polgármestert és az aljegyzőt a módosított 

társulási megállapodás aláírására. 

 

Határidő: azonnal  

Felelős: képviselő-testület 

  polgármester 

  aljegyző 

 

 

 
5. napirendi pont tárgyalása: A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság beszámolója 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Pulisch József biz. elnök elmondja, hogy ez egy részben új bizottság. A bizottság a feladatát egész 

évben jól látta el. A bizottság az SZMSZ-ben leírt feladatkörök szerint végezte tevékenységét 

figyelemmel a munkatervben beütemezett folyamatokra. Az új településfejlesztési funkció is szerves 

részévé vált, az beépült a bizottság munkájába, és az jól kiegészíti az eddigi, főleg pénzügyi területi 

feladatköröket.  

 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: A bizottság vezetője pénzügyi szakember így számszaki problémák 

nincsenek, jól végzik a munkájukat.  

 

Kovács György alpolgármester: Megfelelően és hozzáértően végzik a munkájukat. Örül, hogy több 

pénzügyi szakember is van a bizottságban, így megalapozott, szakszerű a munkájuk.  

 

Mocsáry Balázs polgármester: A bizottság valóban jól működik, javaslataik, kérdéseik előremutatóak. 

 

Pulisch József biz.elnök megköszöni az alpolgármester és a többi képviselőnek a bizottsági 

üléseken való aktív részvételüket.  

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát:   

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

94/2015. (XI.26.) önkormányzati határozata: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

megtárgyalta és elfogadta a Pénzügyi és Településfejlesztési 

Bizottság 2014-2015. évben végzett munkájáról szóló 

beszámolót. 

 

Határidő: azonnal  

Felelős: képviselő-testület 
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6.napirendi pont tárgyalása: A Kulturális, Ifjúsági és Sportbizottság beszámolója 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Tóthné Rakusz Julianna biz. elnök: Egy jól működő bizottság munkáját vette át az új bizottság. 

A régi tagok munkájára most is lehet építeni. Az új programokkal csak kiegészítették a már 

meglévőket. Kettő olyan program van, ami eddig még nem került megrendezésre: a majális és 

a sportok éjszakája. A majális 231.566 e Ft volt, a főzésre befizetett 87.895 Ft felajánlás volt. 

A keretet nem lépték túl. Sportok éjszakájára 99434 Ft elköltésre került. Sajnos a felnőtteknek 

szóló rendezvényt elmosta az eső. Az itt megmaradt ajándékok kisorsolásra kerültek a falunapi 

tombolánál.  Augusztus 20-i ünnepség 87 e Ft-ba került. A könyvtár szervezésében került 

megtartásra a Magyar Kultúra Napja 76.575 Ft, szüreti felvonulás 351.309 Ft, idősek napja 

153.400 Ft. Sok támogató - egyéni vállalkozó, magán ember - segítette ezeknek a 

rendezvényeknek a létrejöttét, ezért javasolja, hogy jövőre, év elején a vállalkozókat egy 

vacsorára hívják meg. Ne csak mindig kérjünk, hanem adjunk is.  

 

Mocsáry Balázs polgármester: A rendezvényeken nem nagy a részvétel, nem nagyon sikerül az 

embereket megszólítani. Nem csak külső rendezvényekre vonatkozik a gyér részvétel, hanem 

a belső rendezvényekre is. 

 

Kovács György alpolgármester: Gratulál a bizottság munkájához.  Több civil szervezettel együtt 

készülnek ezek a programok. Nagyon jó a csapat munka. Néhány faluszintű rendezvényen 

valóban gyér a látogatottság. Gyenge az érdeklődés faluszinten. Méltó ünnepségek vannak az 

iskolában is.  

 

Pulisch József képviselő: Jól szervezett, sokszínű program volt ebben az évben. Javasolja, hogy 

a programok tervezésénél vegyék figyelembe a munkanapokat is, mivel ebben az évben ez 

okozott egy kis problémát a falunapot illetően. Az önkormányzat most már rendelkezik 

kisbusszal, így a nehezebben vagy távolabb élőket is el lehet hozni a rendezvényekre.  

 

Tóthné Rakusz Julianna biz. elnök: Minden rendezvénynek meg volt a felelős szervezője, akik 

sokszor össze ültek és sokat dolgoztak.  

 

Kaszaláné Bán Anikó képviselő: Ezekben a programokban sok idő, energia volt belefektetve. 

Nem szabad feladni a rendezvények szervezését, az ünnepek megtartását.  

 

Fodor Imre képviselő: Tény, hogy nehezen mozdulnak meg az emberek, pedig 2-3 napos 

munka és előkészület van minden rendezvény mögött. 

 

Mocsáry Balázs polgármester véleménye szerint a K.I.S bizottságot érheti kritika, de az nem 

hogy nem szervez kellő számú programot. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 

 

 Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

95/2015.(XI.26.) önkormányzati határozata: 

Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

megtárgyalta és elfogadta a Kulturális, Ifjúsági és Sport Bizottság 

2014-2015. évben végzett munkájáról szóló beszámolót 

Határidő: azonnal  

Felelős: képviselő-testület 
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7. napirendi pont tárgyalása: Belső ellenőrzési terv 2016-ra    

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A kistérség finanszírozta eddig a belső ellenőrzést, most már az 

önkormányzatnak kell, melynek költsége 150 e Ft+áfa.  Jövőre az iparűzési adó bevallások 

ellenőrzésére kerül sor 10 vállalkozó behívásával, ellenőrzésével. 

 

Pulisch József képviselő: A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság is megtárgyalta a belső 

ellenőrzési tervet és célszerűnek tartja a vállalkozók ellenőrzését, valamint javasolja az 

őstermelőknél is egy adategyeztetésre kerüljön sor. A bizottság a belső ellenőrzési tervet 

elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 

 

 Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

96/2015.(XI.26.) önkormányzati határozata: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

megtárgyalta és elfogadta az előterjesztett 2016. évi belső 

ellenőrzési tervet. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a Vincent 

Auditor Kft.-vel a szerződést megkösse. 

 

 

Határidő: azonnal illetve 2016. január 30. 

Felelős: képviselő-testület 

  polgármester 

 

 

 

 

8. napirendi pont tárgyalása: HEP felülvizsgálata      

Előadó: Mocsáry Balázs 

 

Mocsáry Balázs polgármester elmondja, hogy kiküldésre került a 2013-ban elfogadott Helyi 

Esélyegyenlőségi Program, valamint az intézkedési terv, melyet két évente felül kell vizsgálni. 

Az esélyegyenlőséggel szinte naponta foglalkozunk, hiszen a családsegítővel és a házi 

segítségnyújtóval napi kapcsolat van. Igyekszünk mindenkinek az esélyegyenlőséget 

biztosítani. Most a képviselő-testületnek az időarányos teljesítésről készült tájékozatót kell 

elfogadnia.  

 

Kovács György alpolgármester: Akinek segítségre van szüksége a községben  az megkapja. 

Véleménye szerint a szociális segítségen túl az egyéb támogatások mértéke is jelentős. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A kerekasztal beszélgetések évente két alkalommal kerülnek 

megtartásra, melyen képviselteti magát a polgárőr egyesület, védőnő, háziorvos, iskola, óvoda, 

civil szervezetek, egyházak. 

 

Antal Erzsébet aljegyző: Jelentős munka van ebben az anyagban, nagy adatbázisról van szó. A 

pályázatokon való elindulásnak feltétele, hogy rendelkezzen az önkormányzat helyi 

esélyegyenlőségi programmal. Ez egy 2018-ig tartó program. 
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A képviselő-testület 7 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 

 

 Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

97/2015.(XI.26.) önkormányzati határozata: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő- testülete a Helyi 

Esélyegyenlőségi Program időarányos megvalósulásáról szóló 

tájékoztatót tudomásul veszi. 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

 

 

9. napirendi pont tárgyalása: A 94/5 hrsz ingatlan megvásárlásának megtárgyalása 

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Az ingatlan a József Attila és Móricz Zsigmond utca sarkánál 

található, nincs benne még víz sem, egy kicsi ház van rajta. A tulajdonos először 3.800 000 Ft-

ot kért érte. Az biztos, hogy 2 millió forintért nem fogja oda adni.  

 

Kaszaláné Bán Anikó képviselő véleménye, hogy telekárnál, azaz 2 milliónál nem ért többet az 

ingatlan, kicsi épület, kicsi telek, semmi közmű. Most azért kidobni 3 milliót, hogy esetleg 

megakadályozzuk, hogy nem kívánatos személyek vegyék meg.  

 

Pulisch József képviselő: Az ingatlanra nincs is szüksége az önkormányzatnak és az ár is sok. 

Ha mégis problémás család jön ide a polgárőrség és a szabadnapos rendőri jelenléttel lehet 

kezelni a dolgot. 

 

Kovács György alpolgármester: Kétélű a dolog, mert nem mindegy, hogy a község mennyire 

marad nyugalmas település, ugyan akkor több ingatlan is lenne, amit az önkormányzat 

megvehetne ebből az elgondolásból. Kérdés az, hogy milyen összegért lehetne megvenni, 

illetve az önkormányzat hogyan tudná hasznosítani. Az is elképzelhető, hogy reális áron 

megvenni, kis ráfordítás után rászoruló családnak fönntartani. 

 

Szép Hajnalka képviselő: Ha elkezdjük az ingatlanokat felvásárolni, akkor nem lesz vége. Nem 

lenne jó, ha zűrös családok költöznének a községbe. Igazán nincs ötlete, hogy mire lehetne 

hasznosítani az ingatlant. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Először el kell dönteni, hogy megvegye az önkormányzat vagy 

sem. 

 

Kovács György alpolgármester javasolja, hogy most ne hozzon a testületdöntést. Ha mégis 

döntenek, akkor 2,2 milliónál többet nem lehet érte adni. 

 

A képviselő-testület 5 igen és 2 nem szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 
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 Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

99/2015.(XI.26.) önkormányzati határozata: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő- testülete 2,2 

millió forintért hajlandó megvásárolni a csévharaszti 94/5 hrsz-ú 

ingatlant, oly módon, hogy felét a szerződés aláírásakor a 

második felét 2016. január 31-ig fizeti ki. 

Amennyiben a tulajdonosnak ez a feltétel megfelel, felhatalmazza 

a polgármestert a szerződés aláírására. 

Határidő: 15 nap 

Felelős: polgármester 

 

 

 

10.napirendi pont tárgyalása: Játszótér kerítésére adott árajánlat megtárgyalása  

Előadó: Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester elmondja, hogy az óvoda felújítását végző vállalkozó adott 

árajánlatot a játszótér kerítésére. A kerítésnek az alapja zsalukőből lenne. 1,5 méter magas a 

kerítés és 2 méteres kapu lenne. 2 millió forint alá lehetne vinni a költségeket, ha a 

közmunkások is bevonásra kerülnek.  

 

Kaszaláné Bán Anikó képviselő véleménye szerint a 2.109 000 Ft sok, javasolja másik 

vállalkozótól is árajánlat bekérését.  

 

Kovács György alpolgármester javasolja, hogy ebben az évben már ne kezdjék el a játszótér 

kerítésének építését, most már nem alkalmas az időjárás az ilyen munkákra. Az anyagköltség 

ebben az árajánlatban túl van számlázva.  Az egy nagy kapu 94 e Ft-os anyagköltséggel+64 e 

Ft munkadíj+áfa összegért sok.  Tavasszal el kell kezdeni a beruházást és addig még lehet 

árajánlatot kérni más vállalkozótól is, részletes anyag árral. 

 

Pulisch József képviselő: Egyetért az alpolgármesterrel, hogy ebben az évben már ne kezdjék 

el a beruházást. Először a talajt el kell elrendezni, majd a játékokat és utána a kerítést 

elkészíteni.  

 

Mocsáry Balázs polgármester a képviselők véleményét összegezve elmondja, hogy most nem 

hoz a testület döntést. December 1-től újból lesz műszaki ügyintéző, aki fog készíteni egy 

költségvetési kiírást. 

 

Guzsvány Tiborné szociális gondozó elmondja a képviselőknek, hogy most már egyedül nem 

győzi a feladat ellátását. Sok a beteg, rászoruló ember. Szeretné, ha januártól egy embert 

felvennének mellé legalább 4 órában. Jelenleg 5 gondozottja van. Ebben az évben még 23 nap 

szabadsága is bent van, nem tudja kivenni, nincs aki ellátná a betegeit. 

 

Szép Hajnalka képviselő: Csak meg tudja erősíteni az elhangzottakat. Sok a beteg egyedül élő 

idős ember, egésznap egyedül vannak otthon. 

 

Kovács György alpolgármester: Közmunkások nem tudnak besegíteni? 
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Mocsáry Balázs polgármester: Nem tudnak besegíteni, mert szakképzettség kel hozzá. 

Gondozási központnak kell egy olyan munkatárs, aki az adott településen be tud segíteni, hogy 

ha a másik szabadságra megy. Az esetek száma, jogosultak, igénylők száma elbírna még egy 

személyt. Azzal nincs megoldva, hogy ha 8 órás lenne, mert jobb lenne 2 fő 4 órában látná el.  

 

Kaszaláné Bán Anikó képviselő: Sok ember szorul segítségre, lehet, hogy csak egy pár jó szót 

vár.  Kell még egy fő és lehetőleg helyi lakos, akit az emberek ismernek és megbíznak benne. 

 

Szép Hajnalka képviselő: Igen ez egy bizalmi állás, egy idegent nem engednek be az emberek. 

8-10 órát dolgozik 4 órás fizetésért. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Hétfőn lesz kistérségi tanácskozás és ott felveti a problémát és 

ott el fogja mondani, hogy a csévharaszti képviselő-testület úgy áll a dologhoz, hogyha 

szükséges egy helyi személyt kiképezni, akkor annak anyagi vonzatát az önkormányzat vállalja. 

 

 

 

11.napirendi pont tárgyalása: Pest megye önálló NUTS 2 régióvá válása    

Előadó. Mocsáry Balázs polgármester 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Pest megye és Budapest külön válására korábban is volt 

kezdeményezés, anyagi megfontolásból. Az egyik lehetőség NUTS 2  besorolás nem változik, 

tehát Pest megye és Budapest továbbra is egy régiót alkot.  Második lehetőség, hogy Budapest 

és Pest megye a jelenlegi közigazgatási határok mentén ketté válik és két önálló régiót alkot. A 

harmadik lehetőség Budapest önálló régiót alkot, Pest megye területe a szomszédos megyékhez 

kerül, tehát pest megye megszűnik. Negyedik lehetőség Budapest és a budapesti agglomeráció 

önálló régiót alkot pest megye a szomszédos agglomerációhoz tartozik, Pest megye megszűnik. 

 

Pulisch József képviselő: A cél valóban az uniós források elosztása. Támogatható a 2 lehetőség. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 

 

 Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

100/2015.(XI.26.) önkormányzati határozata: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő- testülete a 

Közép-magyarországi régió közigazgatási határainak mentén 

történő kettéválasztásának szükségességével kapcsolatosan 

Budapest és Pest megye kettéválasztásának konkrét - a NUTS-

besorolásra vonatkozó jogszabályi kritériumoknak is megfelelő - 

alternatívák közül a 2. változatot támogatja, hogy: 

1. A NUTS-besorolás nem változik (Budapest és Pest megye 

továbbra is egy régiót alkot); 

2. Budapest és Pest megye a jelenlegi közigazgatási határok 

mentén kettéválik és két önálló régiót alkot; 
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3. Budapest önálló régiót alkot, Pest megye területe a szomszédos 

megyékhez kerül (Pest megye megszűnik); 

4. Budapest és a budapesti agglomeráció önálló régiót alkot, Pest 

megye agglomeráción kívüli része a szomszédos megyékhez 

kerül (Pest megye megszűnik) 

Határidő: azonnal 

Felelős: képviselő-testület 

 

 

12.napirendi pont tárgyalása: Egyebek. 

A./ Akácfa utca rendezése 

Mocsáry Balázs polgármester: Akácfa utcával kapcsolatban jogi huza-vona van. Gödöllői 

Erdészeti igazgatóság hozott egy határozatot. Az erdő művelési ágból való kivonásért 450 e Ft-

ot kell befizetni, a befizetése után lehet igazolást kérni, hogy az igénybevétel megtörtént. Majd 

ezért a területért erdőt kell biztosítani.  Az Ady és József Attila utca mögötti részen található 

08,09,013 hrsz-ú területek, tehát két erdő rész között egy csík az egész terület.   Aranykorona 

és erdő értékben megfelel. Azt még nem lehet tudni, hogy elég lesz-e, de tartalék terület a 

Hunyadi utcában van. Az önkormányzatot anyagi veszteség nem éri az Akácfa utca sorsa pedig 

rendeződik. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 

 

 

 Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

101/2015.(XI.26.) önkormányzati határozata: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

021/7-es hrsz-ú 2251 m2 területű (saját használatú út) ingatlan 

kialakítása érdekében az alábbi, tulajdonában lévő erdőket ajánlja 

fel a jelenleg a még erdőként nyilvántartott területért: 

1.) Csévharaszt 08 hrsz-ú  888 m2 erdő  

2.) Csévharaszt 09 hrsz-ú  1036 m2 erdő  

3.) Csévharaszt            013 hrsz-ú 1198  m2 erdő  

 

A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy az erdészeti 

hatóságot a fentiekről értesítse. 

Határidő. azonnal 

Felelős: képviselő-testület 

              polgármester 
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B/ Rászorultak karácsonyi csomagja 

 

Mocsáry Balázs polgármester: A nyugdíjasok karácsonyi utalványánál felmerült, hogy más 

rászorultak, szegények is kapjanak csomagot, esetleg az egyház bevonásával. A kérdés, hogy  

az önkormányzat akar e csomagot adni a rászorultaknak karácsonyra, ha igen akkor az egyház 

annyi segítséget kérne, hogy ennek az összegnek egy részével támogassa az egyházat. Az 

ajándékokat az egyház adományokból összeállítaná.  

 

Szép Hajnalka képviselő: Legyen 500 e Ft, ebből 200 e Ft az egyházé és 300 e Ft-ból készítsen 

az önkormányzat csomagot a rászorulóknak. Ne csak a nyugdíjasok kapjanak utalványt a 

hivataltól.    

 

Antal Erzsébet aljegyző: Ha a szociális bizottság felvállalja a csomagok elkészítését, akkor nem 

kell átadni a pénzt az egyháznak. 

 

Kaszaláné Bán Anikó a szociális bizottság elnöke: A bizottság felvállalja a beszerzést, de az 

egyháznak is javasolja, hogy kapjon támogatást, mivel közösen nagyobb csomagot tudnának 

összekészíteni. 

 

Mocsáry Balázs polgármester javasolja, hogy ne kerüljön szétválasztásra, az egyháznak átadott 

pénz és önkormányzati pénz.  A szociális bizottság működjön együtt szorosan az egyházzal, 

közösen döntsék el kik a rászorultak. 

 

Pulisch József képviselő javasolja, hogy egy összeg kerüljön meghatározása, 200 e Ft-ot 

javasol.  

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatát: 

 

 Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

102/2015.(XI.26.) önkormányzati határozata: 

 

Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő - testülete 

megtárgyalta a képviselői indítványt, és úgy határozott, hogy 

200 000 e Ft-ot állapít meg a rászoruló családok karácsonyának 

támogatására. 

Megbízza a Szociális és Egészségügyi Bizottságot, hogy 

gondoskodjon a rászorultak névsorának összeállításáról és a 

csomagok eljuttatásáról. 

Határidő. 15 nap 

Felelős: képviselő-testület 

             polgármester 

 

 

 

Mocsáry Balázs polgármester: December 10-én kerül megtartásra az önkormányzati nap, 

melyre a meghívók már kimentek. A régi képviselők és kinevezett jegyzők kaptak meghívást. 
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Mindenki kap egy emléklapot, ami fából készült, összesen 100 e Ft értékben, valamint hideg 

tálak lesznek.  

 

Mocsáry Balázs polgármester tájékoztatja a képviselőket, hogy felajánlottak egy 10 méteres 

fenyőfát, de annak elhozatala, felállítása, rögzítése, kipányvázása problémás. Javasolja a 4 

méteres fát, amit az erdészet ajánlott föl. 

 

Pulisch József képviselő: A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság javasolja, hogy az 

önkormányzati dolgozóknak 50 e Ft ajándékutalvány kerüljön megállapításra. 

 

Antal Erzsébet aljegyző: Első áttekintésre minden intézménynél van annyi a saját 

költségvetésben, ami alapján tudja biztosítani a saját dolgozóinak az 50 e Ft-os utalványt. 

Munkaruhában is gondolkodtak, de annak más járulékai is vannak. 75. 200 Ft-ba kerül az 

önkormányzatnak az 50 e Ft-os ajándékutalvány. Összesen 20 önkormányzati dolgozót és 6 

közös hivatali dolgozót érint. 

 

Pulisch József képviselő: Költségvetésbe be van tervezve? 

 

Antal Erzsébet aljegyző: Nincs. Az óvodánál van bérmegtakarítás, nincs egy óvónő 

szeptembertől, annak a bére ott van. A közös hivatal kirendeltségénél 240 e Ft került tervezésre 

szociális juttatásra, a tartalékból jelentős összeggel nem kell kipótolni. 

 

Tóthné Rakusz Julianna képviselő: Más településeken a pedagógusok is kapnak az 

önkormányzattól. 

 

Mocsáry Balázs polgármester: Utána néznek.   

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal és 1 tartózkodással meghozta az alábbi határozatát: 

 

 

 

 Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

103/2015. (XI.26.) önkormányzati határozata: 

 
Csévharaszt Község Önkormányzat Képviselő- testülete az 

önkormányzat és intézményeinél kinevezett dolgozók részére (ide értve 

a kirendeltség köztisztviselőit, ide nem értve a közfoglalkoztatottakat) 

50 e Ft külön juttatást állapít meg munkaidő arányosan, 

ajándékutalvány formájában a 2015. évi költségvetés terhére. 

Határidő. azonnal illetve 2015. december 20. 

Felelős: képviselő-testület 

              polgármester 

              aljegyző 

 

 

 

Kovács György alpolgármester elmondja, hogy december 24-én és 31-én lesz a községi piac 

megtartva. 
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Az új fogorvos munkájával a lakosság nagyon meg van elégedve.  

 

Kaszaláné Bán Anikó képviselő: A fogorvos jelezte, hogy jó lenne, ha a rendelési ideje a 

háziorvosokéhoz hasonló módon lenne kiírva. A Hunyadi utcának a kitáblázását, jelzését 

valamilyen formában meg kellene oldani, mivel a mentő már több esetben nehezen talált oda.  

 

 
A képviselőknek több közérdekű kérdése, észrevétele nem volt, az ülés a továbbiakban zárt ülésként 

folytatódott. 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

Mocsáry Balázs        dr.Kosztyi Emma 

polgármester           jegyző 

 

 

Hitelesítő:  

 

 

Fodor Imre                             Szép Hajnalka 

képviselő                      képviselő 

 


